
Vážení členové,  

Ráda bych se již jako řadový člen a bývalá hospodářka / účetní spolku vyjádřila ke zprávě 

předsedkyně, kterou Daniela Rájová přednesla na členské schůzi a zaslala ke zveřejnění. Reagovala 

jsem na pomluvy a záměrně zkreslené informace které v ní padly již na místě, ale vzhledem k tomu, 

že paní předsedkyně nebyla schopna zařídit funkční ozvučení, dozvěděla jsem se následně, že mě 

většina přítomných ani neslyšela.  

Co se části o fungování výboru týká, na písemné formě komunikace výbor trval, protože je snadno 

dohledatelná. Výbor řeší mnoho témat a funkce vykonává ve svém volném čase, který má každý 

pochopitelně v jinou denní či noční dobu.  

Zápisy jsou vytvářeny periodicky vždy za čtvrtletí. V kratším časovém horizontu je jen zlomek témat 

dořešených, a opět, skutečně nemáme kapacitu vyhotovit zápis za každé projednané téma. Paní 

předsedkyně se nikdy nenabídla, že by mimořádný zápis připravila sama.  

Různá témata znamenají také různou časovou náročnost jejich projednání. V případě běžných 

záležitostí, jako jsou odvolání na bonitaci či nechtěná krytí již existuje precedent, podle kterého výbor 

postupuje, aby měřil všem stejným metrem, a hlasování může proběhnout rychle. Jiná témata 

vyžadují dohledání dalších informací, a tedy se jejich projednání může táhnout i týdny. K některým 

poměrně jasným tématům, zejména těm, kde by rozhodnutí mohlo být nepopulární, výbor ke dni 

členské schůze stále marně čekal na vyjádření paní předsedkyně. Samozřejmě, pokud se během 

projednávání objeví nové skutečnosti, je přirozené, že se postoj členů výboru může změnit. Jen 

hlupák umanutě trvá na svém a ignoruje předkládané argumenty. Co se vyřazení mushingu ze 

soutěže Pes a fena roku týká, byla tato kategorie vrácena zpět na pokyn paní předsedkyně, která se 

pak od tohoto rozhodnutí lživě distancovala, když se ozvala nespokojená druhá strana. Na sociálních 

sítích to pak nespravedlivě odnesla Míša Šindelářová, které bych tímto chtěla ještě jednou moc 

poděkovat za všechnu dřinu a čas, který soutěži věnovala, a omluvit se jí i sponzorovi za způsob, 

jakým nakonec musela ceny potupně předávat. Že není reálné vše stihnout, a že předání cen takto 

nebude mít patřičnou úroveň, jsme paní předsedkyni opakovaně upozorňovaly, ovšem bez výsledku. 

Bylo nám pouze řečeno, že nepotřebuje náš souhlas. Stav, ve kterém dovezla Daniela Rájová na 

schůzi poháry za klubové šampiony, lepší nekomentovat, a nezbývá než doufat, že zajistí nápravu.  

Část o genetických profilech, kde paní předsedkyně opakovaně projevila svou omezenou znalost 

genetiky, ale přesto se před členskou schůzí prezentovala jako odborník, který poučoval poradkyni 

chovu, považuji za úsměvnou, stejně jako tu o speciální výstavě, kde místopředsedkyně postupovala 

dle doporučení z ČMKU, díky čemuž bychom měli speciální výstavy zachované zcela bez ohledu na 

intervence paní předsedkyně. Ostatně dokument, který by měl zaručovat, že se výstavy střídat 

nemusí, jsem žádala, aby nám byl předsedkyní přeposlán – jako mnoho dalších mých žádostí to bylo 

ignorováno a k přeposlání nikdy nedošlo.     

K vyúčtování výstav – na počátku listopadu paní předsedkyně požadovala náklady za všechny akce, 

což vzhledem k tomu, že část jich ještě ani neproběhla, nebylo možné. Obdržela tedy dle jejích slov 

„neurčité účetní sestavy“, tedy náklady a výnosy na jednotlivá střediska a projekty po položkách, kde 

jsou ke každé oblasti, které se klub věnuje, rozepsány nákladové a výnosové položky jednotlivě, u 

každé je uveden konkrétní projekt a číslo dokladu, aby podklad v účetnictví byl pro každou částku 

jednoduše dohledatelný. Paní předsedkyně byla upozorněna, že se v některých oblastech nemusí 



jednat o konečnou částku, protože jsem ještě neměla k dispozici některé pokladní doklady za 

poslední čtvrtletí. U výstav se již o konečnou částku jednalo, tedy 41.788,85 Kč. Pokud by paní 

předsedkyně otevřela mnou zaslané sestavy, věřím, že by snadno zjistila, proč jí čísla nesedí, případně 

mohla zvednout telefon a zeptat se, pokud sestavám nerozuměla. Důvod je zcela prostý. 23.1.2023 

byly zakoupeny potištěné pásky na vytyčení výstavních kruhů v celkové částce 11.122,- Kč. Tyto pásky 

byly investicí na dalších 10-15 let, proto nebyly směrovány na konkrétní akci, ale na „provoz“ výstav. 

Tuto sestavu si také mohl každý prohlédnout v průběhu členské schůze, zájem o předložené 

účetnictví projevily bohužel asi jen dvě členky. Částky za jednotlivé výstavy můžete nalézt ve zprávě 

hospodářky, tedy -34.566,72 Kč za dvoudenní výstavu v Kácově a +3.899,87 Kč za jednodenní výstavu 

v Litoměřicích. Prostým součtem všech tří položek ( -11.122,00 -34.566,72 + 3.899,87) se dostaneme 

na celkovou částku -41.788,85 Kč.  

 



 

Co se odměňování pomocníků na výstavě v Kácově týká – v rámci úspor má DPP pouze personál 

v kruhu. Potřeba je ale mnoho dalších lidí před akcí i během akce. Jsou to ti, kteří připravují ceny, 

tisknou diplomy, vyřizují objednávky ubytování a jídla, skladují u sebe výstavní stany či ozvučení a na 

akce je vozí, ti co postaví výstavní kruhy a zase je uklidí, nabalíčkují ceny, provedou přejímku či odběr 

vzorků pro Genomii, nanosí ceny do kruhu, postarají se o program a transport rozhodčích… Mám za 

to, že je čistě na pořadateli, jakým způsobem své pomocníky odmění, jsou-li obě strany spokojené. 

V Kácově je jim zaplaceno ubytování a strava. Není to moc, a jsme rádi, že i přesto neváhají a přiloží 

ruku k dílu. Jmenný seznam těchto pomocníků existuje a paní předsedkyně jej měla k dispozici jak na 

přijaté faktuře, tak v informacích pro KRK. Tito pomocníci přijíždí v pátek dopoledne a odjíždí v neděli 

pozdě večer. Jedná se tedy o tři obědy a dvě-tři večeře, k jídlu má pomocník možnost dát si nápoj. Na 

stejný účet bylo také počítáno speciální občerstvení pro rozhodčí, tedy kafe po obědě či lahev sektu. 

Celkem se částka může zdát vysoká, v praxi to vychází na méně než 200,- Kč za jídlo + nápoj. Pokud je 

někdo ochotný pracovat zdarma a ubytování a stravu si zaplatit ze svého, rádi jej uvítáme na příští 

klubové výstavě. Nemyslím si ale, že by částka 30.666,85 Kč za tři výstavy (tedy cca 10.000,- Kč za 

jednodenní akci vysoké úrovně pro cca 160 border kolií) byla tak vysoká, aby bylo nezbytně nutné 

řešit, kdo si dal řízek a kdo jen těstovinový salát. Akce proběhla v polovině května, tedy jen měsíc a 

půl po členské schůzi, kdy většina výdajů již byla vynaložena, a paní předsedkyně na výši nákladů 

nehrála absolutně žádnou roli. Cíl snížit nákladovou náročnost akce si ostatně můžete ověřit již ve 

zprávě hospodářky za rok 2022. Veškeré doklady jsou zaúčtovány bezodkladně poté, co jsou 

k dispozici, a příslušná sestava tedy byla vyhotovena již krátce po akci. Dle směrnice o pořádání akcí 

se pořadatelé nezodpovídají předsedkyni spolku, ta si sestavy vyžádala až mnohem později a dostala 

je.   

 



Požadavky paní předsedkyně na zbytek výboru nejsou ničím jiným, než šikanou. Řídí se heslem rozděl 

a panuj a neustále ostatní úkoluje jako své poddané. Pokud je ale vznesen požadavek na paní 

předsedkyni, ignoruje jej. Sama jako pořadatel opakovaně ignorovala žádost hospodářky o doložení, 

jak využila finance věnované na akci pasení, a zda z řádně uzavřených DPP pro pomocníky odvedla 

srážkovou daň. Vzhledem k tomu, že již před časem kolovaly informace, že na akcích paní Rájová 

neodměňuje pomocníky tak, jak uvedla v žádosti o podporu akce, bylo by podobné vyúčtování více 

než vhodné.  

A konečně, co se odměn pro členy výboru týká... 

V zápise č. 27-2012 naleznete bod:  

„7. Odměny referentům, členům výboru  

Byly odsouhlaseny roční odměny referentů a členů výboru a to pouze za bezchybně odvedenou 

práci.“    

Členové výboru v té době? R.Loučka, D.Rájová, P.Opočenská, H.Půlpánová, M.Švarcová. 

V zápise z členské schůze z let 2012 a 2013 není o ročních odměnách pro výbor ani zmínka. Ty tedy 

byly skutečně schváleny výborem bez souhlasu členské schůze, zde nemohu jinak než dát paní 

předsedkyni za pravdu.   

Neméně zajímavý je zápis z jednání výboru 29-2013, kde se můžeme dočíst, že „Výbor odsouhlasil, že 

vytvořený zisk ve výši 49364,-Kč za rok 2012 bude použit na konání MR border kolií v agility a pasení v 

roce 2013.“ Ráda bych připomněla, že částka 49.364,- Kč z roku 2013 je rovna částce 73.531,- Kč 

v roce 2023. Neziskový sektor je specifický tím, že v něm nelze rozdělovat zisk. Ten musí být použit 

výhradně na činnost, pro kterou byla organizace zřízena. Za mého působení se nerozdělený zisk 

investoval do inovací, zejména elektronických krycích listů, bonitačního systému či nové databáze. 

S paní předsedkyní máme tedy patrně poněkud rozdílné představy o tom, za jakým účelem byl klub 

zřízen. 

Po mém nástupu do KRK v roce 2015 jsem ihned reagovala na způsob, jakým byly odměny 

vykazovány a zjednala jsem nápravu. Vzhledem k tomu, že odměny za výkon funkce by skutečně měly 

podléhat odvodům sociálního a zdravotního pojištění (ostatně tuto informaci má paní předsedkyně 

ode mě), což znamená značnou administrativní zátěž a o více než třetinu vyšší náklady na odměny, 

byly tyto okamžitě zrušeny, a výbor od té doby vykonává své funkce bez nároku na odměnu. Doposud 

všichni členové výboru ale vykonávali mnoho další práce nad rámec výkonu funkce, a mám za to, že 

symbolická roční odměna za toto nasazení je více než vhodná. Nebyl tedy problém každého člena 

odměnit prostřednictvím DPP za činnost, kterou vykonával pro klub nad rámec povinností, které 

vyplývají z výkonu jeho funkce. 15% srážková daň je odváděna samozřejmě i z dohod o provedení 

práce, tedy ke krácení daně opravdu nedochází. Vzhledem k tomu, že mám vystudovanou Fakultu 

Financí a účetnictví na VŠE v Praze a složené zkoušky statutárního auditora, jsou pro mne poznámky o 

trestném činu skutečně úsměvné, stejně jako to, že mi paní Rájová měla vysvětlovat, jak vypadá 

vyúčtování.  

 



Co se mého vyhrožování týká – účetnictví mám na starosti od roku 2019, kdy jsem s několika 

kolegyněmi byla nucena dát během pár dní dohromady daňové přiznání za rok 2018, aby klub 

nemusel (opět) zbytečně platit daňového poradce kvůli odkladu. Vyjednala jsem u svého 

zaměstnavatele pronájem softwaru za symbolickou částku 18.000,- Kč včetně DPH, a zpracovávám jej 

ve svém volném čase zcela bez nároku na odměnu. Poté, co mě začala paní předsedkyně zahlcovat 

požadavky, kdy mnou zaslané sestavy ani neotevřela a dožadovala se dalších, oznámila jsem jí, že za 

těchto podmínek odmítám dělat účetní zdarma, a pro představu vyčíslila, kolik by účetnictví za rok 

2023 stálo běžného klienta. Jedná se o 3618 záznamů, při ceně 30,- Kč + 21% DPH za účetní řádek. 

Spolu se zpracováním mezd (12.180,- Kč), měsíčními závěrkami, vyúčtováním zálohové a srážkové 

daně a vyhotovením daňového přiznání, se dostaneme na částku 158.473,40 Kč včetně DPH. Přestože 

jsem neřekla, že účetnictví nebudu zpracovávat, nebo že skutečně dojde k jakémukoliv navýšení 

ceny, paní předsedkyně zcela bez konzultace se zbytkem výboru již podle svých slov jednala s novou 

účetní. Není to rozhodně poprvé, co jednala za zády zbytku výboru. 

Posledním komentovaným bodem byla databáze. Ta byla v naprosto strašném stavu a roky se nám 

nedařilo najít nikoho, kdo by byl ochotný se do této práce pustit, bez ohledu na cenu. V létě 2023 

jsme obdrželi varování, že je databáze zranitelná, a pokud dojde k útoku na ni, bude celá naše 

webová prezentace odpojena poskytovatelem. V tu chvíli už šlo skutečně o každou minutu. Naštěstí 

se nám podařilo sehnat šikovného IT specialistu, který nejen že slíbil, že nám pomůže, ale je nám 

k dispozici prakticky 24/7 a trpělivě zpracovává všechny naše požadavky. To vše značně pod tržní 

cenou. Jediným problémem bylo, že měl smluvně zakázanou konkurenci od svého zaměstnavatele, a 

tedy nemohl nikde svým jménem figurovat. Kromě bonitačního systému a databáze nás zachránil 

také v situaci, kdy poskytovatel skutečně odpojil celý náš web, a bylo třeba jej včetně krycích listů 

napojených na starou databázi přesměrovat na novou doménu a nový hosting a v nejkratším 

možném čase opět spustit. Paní předsedkyně jej ve své zprávě nazvala posměšně panem Jardou, 

kolegou z práce. K tomu asi nemám co více dodat. Dobrá zpráva je, že na doporučení JUDr. Šlaufa již 

byla sepsána neveřejná Dohoda o postoupení práv k autorskému dílu.     

Závěrem bych chtěla říct, že nemám za zlé nikomu, kdo v neděli hlasoval proti mně. Projev paní 

předsedkyně byl sice plný lží a manipulací, ale o to působivější, a vím, že na tom, jak by mě mohla 

odstranit, systematicky pracovala delší dobu. Věřím, že alespoň některým z Vás stála má osmiletá 

práce pro klub za to, abyste si přečetli toto mé vyjádření, a zamysleli se nad tím, za co vlastně byl 

v průběhu funkčního období odvolán z funkce hospodářky člověk, který stál u zrodu soutěže Pes 

roku, zařídil výstavní elektronický systém, elektronické krycí listy, nový web, bonitační systém i 

záchranu databáze, a na každém z těchto bodů strávil spolu s dalšími členy výboru a klubu stovky 

hodin práce bez nároku na odměnu. Nebo spíše komu se tím prospělo.  

 

Mnoho úspěchů a radostných chvil s Vašimi border koliemi 

Martina Paulino  

 

 


